
                                                                                                  

   

  
 

Vragen vanuit de raad aan het college: 
 
A. Schriftelijke vragen als bedoeld in artikel 36 Reglement van Orde (beantwoording 
binnen 30 dagen) 
  
B. Schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording in de raads- of 
commissievergadering 
 
C. Technische vragen over onderwerpen geagendeerd voor een commissie- en/of 
raadsvergadering 
 
D. Overige technische vragen (vragen die geen betrekking hebben op een voorliggend 
raadsvoorstel of onderwerp op de commissieagenda; beantwoording binnen 30 dagen) 
 

 
 

Categorie: C 
 
Onderwerp: Hogere lasten energie 
 
Naam en fractie: Jojanneke de Nooij CDA Zevenaar 
 
Datum indienen:24 -10 -2022 
 
Afdeling: ………. 
 
Contactpersoon: ………. 

 
 

Inleiding: 
 
In de begroting zijn een aantal posten opgenomen om de gevolgen van een veel duurder 
leven als gevolg van heel hoge inflatie en de energiecrisis te beperken. Het is de fractie 
van het CDA niet geheel duidelijk hoe dit overall zit. Dat is dan ook de reden dat wordt 
verzocht e.e.a. op rij te zetten voor onze fractie. 
De gemeentelijke organisatie wordt geconfronteerd met veel hogere lasten voor de 
energie. Dat geldt voor de eigen organisatie, de Turmac cultuur hal, Ataro, buurthuizen, 
verenigingen, NME, scholen, verzorgingstehuizen en nog veel meer. Dat zal vaak ook 
afhankelijk zijn van de contracten die zijn afgesloten en daarop hebben wij te weinig 
zicht. 
Vanuit het rijk zijn er t.a.v. de energiecrisis en torenhoge inflatie toezeggingen gedaan 
om op enig moment tot (gedeeltelijke?) compensatie te komen. 
 
 

Vragen: 
 

1. Wanneer lopen de contracten die de gemeente heeft met de energiebedrijven af? 
De huidige contracten lopen op 31-12-2022 af. 



                                                                                                  

   

2. Hoeveel meer geld (dan voorheen opgenomen in de begroting) gaat dat de 
gemeente kosten en is dit opgenomen in de begrotingsperiode? Graag een 
uitsplitsing per beleidsterrein. 

In de begroting is rekening gehouden met een stijging van € 90.000 voor gas en een 
stijging van € 41.000 voor elektriciteit. De kostenstijgingen kunnen we deels 
compenseren door de lagere ozb kosten (€ 45.000) op het gemeentehuis. 
Daarnaast worden we geconfronteerd met stijgende energielasten bij 
sportaccommodaties. We zien ons genoodzaakt om het budget hiervoor met € 150.000 
te verhogen. Dit leidt in totaliteit tot een negatief effect van € 236.000 op het 
begrotingsresultaat. Het gaat om een programma overstijgende wijziging. 
 
Het is op dit moment nog niet te zeggen wat de definitieve gas- en elektriciteitsprijzen 
gaan worden voor 2023. De ‘kale leveringskosten’ zijn nog de onzekere factor. Dat komt 
omdat we een zogenaamd ‘klikcontract’ hebben waarbij we vanuit Collectief Arnhem-
Nijmegen zelf onze energie inkopen. Voor 2023 moet nog een groot deel van de volumes 
‘geklikt’ worden voor zowel gas als elektra. De huidige geklikte prijzen leiden tot 
verhogingen van factor 3 tot 4 t.o.v. de huidige prijzen in 2022.  
Op dit moment (eind oktober) is er een dalende trend te zien in de energieprijzen. De 
verwachting nu is dus dat komende kliks op een lager tarief zullen uitkomen dan hetgeen 
nu geklikt is (35-40% van totale inkoop staat nu vast).  
 

3. In de begroting is een bedrag opgenomen voor extra energiekosten voor Ataro. 
Worden deze kosten doorberekend naar de afnemers? Als dat zo is wat betekent 
dat dan in geld voor de afnemers? B.v. kunstwerk, bibliotheek, filmhuis, Turmac 
Cultuurhal, Zwembad en sportvelden etc. Graag een uitsplitsing. 

Dit is afhankelijk van de afspraken in de huurcontracten. Als de gemeente GWL levert en 
deze conform huurovereenkomst 1 op 1 door factureert, dan zal de toename van de 
GWL kosten voor rekening van de huurders komen. In het geval van servicekosten 
worden de kosten voor GWL niet 1 op 1 doorberekend. Desalniettemin zorgt de 
huurprijswijziging op basis van de CPI (publicatie CBS) tot een stijging van de huur. Wat 
dit doet in termen van geld is nog niet bekend, zoals beantwoord bij vraag 2. 
 
Voor het zwembad sluit de gemeente sinds kort weer zelf het energiecontract af 
(overgenomen van Ataro i.v.m. overgang van een subsidie overeenkomst naar een 
dienstverleningsovereenkomst) waarbij het opgenomen bedrag in de begroting voor extra 
energiekosten voornamelijk het zwembad aangaat (niet zozeer voor Ataro). Ataro bepaalt 
de tarieven voor het zwembad (en ook voor de gymzalen en sporthallen), die voor 2023 
geïndexeerd zullen worden. Dit zal niet gelijk zijn aan de procentuele kostenstijging voor 
energie. Vandaar het extra opgenomen bedrag van €150.000 in de begroting. 
 
Voor de sportvelden zijn het veelal de verenigingen die eigen energiecontracten hebben. 
Zij zullen in aanmerking kunnen komen voor het noodfonds (zie punt 4). Op sportpark 
Hengelder is dit weer via Ataro georganiseerd (werken met voorschotten en 
afrekeningen).  
 

4. Kan worden aangegeven per (schutters)vereniging, buurthuis en zorginstelling in 
Zevenaar welke steun zij ontvangen, welk tekort dreigt en wat de genomen 
maatregelen zijn die in de begroting zijn opgenomen? 

Per vereniging of organisatie is dit niet inzichtelijk. We komen naar uw raad toe met een 
voorstel over een noodfonds voor maatschappelijke organisaties. Dit noodfonds zal 



                                                                                                  

   

bedoeld zijn voor maatschappelijke organisaties die te maken krijgen met veel hogere 
energielasten en daardoor dreigen om te vallen. De inhoudelijke uitwerking van het 
noodfonds volgt door het college, uw raad wordt hierover geïnformeerd.  
 

5. Kan een overzicht worden verstrekt welke steun welke doelgroep vanuit het rijk nu 
heeft ontvangen? 

Ook dit is niet zo voor handen. T.a.v. sportverenigingen- en accommodaties, culturele 
instellingen en maatschappelijke voorzieningen beraamt het rijk zich nog steeds op een 
compensatieregeling voor de hogere energielasten. Overige regelingen vanuit het rijk zijn 
momenteel ook nog niet bekend. In het noodfonds die wij als gemeente gaan uitwerken 
zal een voorwaarde zijn dat rijkscompensatie altijd boven gemeentelijke compensatie 
gaat. 
 

6. Kan het college aangeven welke maatregelen zij nog voorziet om de ergste nood 
bij onze inwoners te ledigen, hoeveel dit dan gaat kosten en of dit is opgenomen 
in de begroting 

Het noodfonds dat naar u toe komt geldt niet alleen voor maatschappelijke organisaties 
maar ook voor huishoudens. Op basis van het inkomen van het huishouden kunnen 
inwoners aanspraak maken op een eenmalige tegemoetkoming. De totale kosten voor 
het noodfonds worden geraamd op €2.000.000. Deze zijn niet opgenomen in de 
begroting maar worden ten laste gebracht van de algemene reserve.  
 
 
 


